
SAMNANGER KOMMUNE

MØTEPROTOKOLL

Utval: Naturutvalet
Møtedato 30.05.2023
Møtetid: Kl. 15:00 - 17:30
Møtestad: Kommunehuset

Av 9 medlemmer møtte 9, inkludert varamedlemmer.

Desse medlemmene møtte: Parti:
Gunn Østvik Petersen Ap
Anja Elisabeth Gjerde Markhus Bl
Ove Totland Bl
Øyvind Steinsland Bl
Karl Bård Kollbotn Frp
Linda Haug Kollbotn Frp
Thorvald Moe H
Oskar Røen MDG
Monica Tjønna Uavh

Møtenotater:
Andre som var tilstades i møte: 
 - Rådmann Ove Sæbø
 - Kommunalsjef samfunnsutvikling Hilde-Lill Våge
 - Einingsleiar teknisk forvaltning Ragnhild Lønningdal
 - Ordførar Knut Harald Frøland
 - Møtesekretær (leiar servicesenter) Marianne Soleng 

Møteleiar: Karl Bård Kollbotn
Møtesekretær: Marianne Soleng
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Desse sakene vart handsama:

Sakliste

Sak nr. Arkivsak Sakstittel Merknad
012/2023 23/471 Godkjenning av innkalling og sakliste
013/2023 23/471 Faste saker
014/2023 21/761 Andre gongs handsaming og endeleg vedtak av 

detaljreguleringsplan for bustad - Haugane
015/2023 20/109 KDP Akvakultur - dialogmøte med Statsforvaltaren og 

vidare arbeid med akvakulturplanen
016/2023 22/786 Søknad om dispensasjon til å skilje frå parsell på GBNR 

21/3
017/2023 23/299 Tilskot til Samnanger Jeger - og fiskerlag 2023
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SAKNR. 012/2023: Godkjenning av innkalling og sakliste

30.05.2023 Naturutvalet:
Handsaming i møtet:
Det var ingen merknader til innkallinga eller saklista. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

NAT- 012/2023 Vedtak:
Innkalling og sakliste vert godkjent.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
· Innkalling og sakliste vert godkjent.

SAKNR. 013/2023: Faste saker

30.05.2023 Naturutvalet:
Handsaming i møtet:
Eventuelle merknader til protokoll frå førre møte
Ingen merknader. 

Orienterings-/referatsaker
Kommunalsjef samfunnsutvikling Hilde-Lill Våge orienterte om status og oppfølging av tilsyn i 
forurensingssaker. 

Spørsmål:
Skilt ved barneskulen og i Gjerdsvegen
Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) stilte spørsmål om korleis kommunen skal følgja opp at skilta ved 
barneskulen/ Gjerdsvegen vert følgde. 
Kommunalsjef samfunnsutvikling Hilde-Lill Våge fotalte at kommunen vil ha tett dialog med politiet, 
då det er dei som forvaltar dette lovverket.  

Pålegg om riving av hus på Tysse
Linda Haug Kollbotn (Frp) spurte etter status i saka og fristen om pålegg om riving av eit hus på Ytre 
Tysse. Adminsitrasjonen vil svara på dette etterkvart. 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

NAT- 013/2023 Vedtak:
Orienterings-/referatsaker vert tekne til orientering.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

· Orienterings-/referatsaker vert tekne til orientering.

SAKNR. 014/2023: Andre gongs handsaming og endeleg vedtak av 
detaljreguleringsplan for bustad - Haugane
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30.05.2023 Naturutvalet:
Handsaming i møtet:
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

NAT- 014/2023 Vedtak:
Med heimel i plan- og bygningslova § 12-12 første ledd vert detaljreguleringsplan for bustad 
Haugane, PlanID 4623202201, vedteken av kommunestyret i Samnanger. Reguleringsplanen består 
av følgjande plandokument: 

· Plankart, dagsett 09.03.23
· Reguleringsføresegner, dagsett 09.03.23
· Planskildring, dagsett 09.03.23

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Med heimel i plan- og bygningslova § 12-12 første ledd vert detaljreguleringsplan for bustad 
Haugane, PlanID 4623202201, vedteken av kommunestyret i Samnanger. Reguleringsplanen består 
av følgjande plandokument: 

Plankart, dagsett 09.03.23
Reguleringsføresegner, dagsett 09.03.23
Planskildring, dagsett 09.03.23

SAKNR. 015/2023: KDP Akvakultur - dialogmøte med Statsforvaltaren og 
vidare arbeid med akvakulturplanen

30.05.2023 Naturutvalet:
Handsaming i møtet:
Svar på motsegn fra Statsforvalteren, sett fram av Karl Bård Kollbotn (Framstegspartiet):
Statsforvalteren har ved sin «motsegn» i realiteten stoppet all videre utvikling av næring i sjø i 
Samnanger kommune. Dette vil nå gjelde både for: Laks, ørret, blåskjell, kamskjell, tang/tare og alle 
andre former for oppdrett. I «motsegnen» gir det heller ikke åpning for å utvide de anleggene vi 
allerede har i fjorden. Det betyr tapte inntekter og arbeidsplasser i kommunen vår. Heller ikke 
anlegget ved Sagen får utvide anlegget sitt, slik det kommer frem i konklusjonen til Statsforvalteren. 
Dette er et «tett» anlegg og alt avfall blir tatt vare på og blir tatt til land. Fiskeridirektoratet har ikke 
fremmet «motsegn» til forslaget fra Samnanger kommune.

Statsforvalteren har i realiteten stoppet all utvikling av næring i sjø – også for lukkede anlegg.
Samnanger kommune har i sin plan allerede tatt ut anlegg innerst i fjorden, til fordel for etablering av 
to nye lokasjoner ytterst i fjorden – dette er nå heller ikke mulig med Statsforvalteren sitt forslag. 
Samnanger kommune har i sine formuleringer i tillegg sagt at dette skal være 0-utslippsanlegg. Dette 
er dramatisk for en næring som finner nye og gode miljøløsninger hver eneste dag.
Samnanger kan se for seg at det kan være former for «oppdrett» i fremtiden, som kan gi både 
arbeidsplasser og inntekter til kommunen og som ikke legger nye miljøbelastninger til 
Samnangerfjorden. Dette vil Samnanger kommune være åpen for i årene som kommer. Derfor vil vi 
utfordre Statsforvalteren i sin «motsegn».

Vi kan heller ikke se bort fra at ny teknologi i fremtiden vil gi muligheter for videreutvikling av denne 
viktige næringen i fjorden vår. Denne teknologien vil ikke Samnanger kommune la stå uprøvd, slik at 
nye og viktige arbeidsplasser kan gå tapt.

Vedtak i Naturutvalget:
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Samnanger kommune vil arbeide videre med planforslaget jf. innspill i oppsummeringen fra 
Statsforvalteren datert: 11.05.2023 m/referanse 2020/18039. Samnanger kommune vil arbeide 
videre med innspill kommunen har mottatt som angår «fråsegner/motsegner».
Med bakgrunn i det arbeidet vil vi på nytt be om mekling jf. Plan og bygningsloven § 5-6. Samnanger 
kommune vil legge føringer for nye anlegg, som gir tiltak for miljøtilstand i fjorden vår.

Framlegg sak 15/23, sett fram av Monica Tjønna (SenterpartietUavhengig representant):
Samnanger kommune ynskjer mekling med statsforvalteren om Akvakulturplanen.
Monica Tjønna og Karl Kollbotn foreslåes som meklere på vegner av kommunen.

Monica (ua) og Karl (frp)

Denne saka vart handsama som den første i dette naturutvalsmøte. 

ABO v/ Sarah Fagertun Eggereide hadde presentasjon om status i prosjektet og vegen vidare. 
Representantane i naturutvalet diskuterte saka,  og stilte ei rekkje spørsmål til Eggereide og til 
administrasjonen. Einingsleiar teknisk drift, Ragnhild Lønningdal og kommunalsjef 
sammfunnsutvikling. Hilde-Lill Våge svarte på spørsmål saman med Eggereide. 

Presentasjonen frå ABO ligg som vedlegg til denne protokollen. 

Karl Bård Kollbotn (Frp) sette fram eit framlegg til vedtak. 

Dette framlegget  trekte han tilbake, og Kollbotn og Monica Tjønna (uavh.) sette så fram eit felles 
framlegg til vedtak. 

Framlegget frå Kollbotn og Tjønna vart samrøystes vedteke. 

NAT- 015/2023 Vedtak:
Samnanger kommune ynskjer mekling med statsforvalteren om Akvakulturplanen.

Monica Tjønna og Karl Kollbotn vert foreslått som meklarar på vegne av kommunen.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Samnanger kommune bed Statsforvaltaren om mekling over planframlegget til kommunedelplan for 
akvakultur i sjø, som var til offentleg ettersyn 16. juni til 26. august 2022.

SAKNR. 016/2023: Søknad om dispensasjon til å skilje frå parsell på GBNR 
21/3

30.05.2023 Naturutvalet:
Handsaming i møtet:
Framlegg, sett fram av Thorvald Moe (Høgre):
Ber om utsetning grunnet manglende opplysninger.

Representantane i utvalet diskuterte saka,  og Thorvald Moe (H) sette fram utsetjingsforslag og 
ønskje om synfaring ved neste handsaming. 
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Framlegg til vedtak frå Moe vart samrøystes vedteke. 

NAT- 016/2023 Vedtak:
Ber om utsetjing grunna manglande opplysningar.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Med heimel i plan- og bygningslova §§ 19-2 og 11-6 vert det ikkje gjeve dispensasjon frå føremålet 
Landbruk, natur og friluftsliv samt reindrift-  til tiltaket deling av parsell med påståande bygningar på 
GBNR 21/3. Tiltaket ligg i eit sentrumsnært område, og det er ekstra viktig å følgja den vedtekne 
planen i slike område. Ei deling av omsøkte parsell reduserer muligheita for å sikre og samle 
ressursane som grunnlag for landbruksdrift for noverande og framtidige eigarar.

SAKNR. 017/2023: Tilskot til Samnanger Jeger - og fiskerlag 2023

30.05.2023 Naturutvalet:
Handsaming i møtet:
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

NAT- 017/2023 Vedtak:
Samnanger kommune løyver følgjande tilskot til Samnanger Jeger- og Fiskerlag i 2023: 

· Kr. 60 000 til flaumvurdering i samband med oppgradering av laksetrapp i Jarlandsfossen. 
Tilskotet blir finansiert med kr. 30 000 frå Vilt- og fiskefondet og kr. 30 000 frå 
disposisjonsfondet.

Jf. vedtak i naturutvalet 28.05.2019 i sak 014/2019 får Samnanger Jeger- og Fiskerlag også kr. 20 000 i 
årleg driftstilskot, uavhengig av vedtaket i denne saka. Tilskotet for 2023 vert utbetalt snarleg. 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

Samnanger kommune løyver følgjande tilskot til Samnanger Jeger- og Fiskerlag i 2023: 

· Kr. 60 000 til flaumvurdering i samband med oppgradering av laksetrapp i Jarlandsfossen. 
Tilskotet blir finansiert med kr. 30 000 frå Vilt- og fiskefondet og kr. 30 000 frå 
disposisjonsfondet.

Jf. vedtak i naturutvalet 28.05.2019 i sak 014/2019 får Samnanger Jeger- og Fiskerlag også kr. 20 000 i 
årleg driftstilskot, uavhengig av vedtaket i denne saka. Tilskotet for 2023 vert utbetalt snarleg. 


